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Beslutande ledamöter 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) 
Farishta Sulaiman (M) 
Magnus Olsson (SD) 
Nina Jakku (V) §§243-260 
Andréas Schönström (S) 
John Roslund (M) §§252-264 
Rickard Åhman Persson (SD) 
Mohamed Yassin (MP) §§256-269 
Anders Rubin (S) 
Roko Kursar (L) §§243-264 
Josefin Anselmsson (M) §§263-269 
Carina Nilsson (S) (Ordförande) 
Emelie Nyman (C) §§243-248 
Sedat Arif (S) 
Anja Nordberg Sonesson (M) (Andre vice ordförande) 
Showan Shattak (V) 
Sofia Hedén (S) 
Tony Rahm (M) 
Anders Pripp (SD) 
Mubarik Mohamed Abdirahman (S) 
Boel Pettersson (V) 
Stefana Hoti (MP) §§243-255 
Amani Loubani (S) 
Helena Nanne (M) 
Michael Hård af Segerstad (SD) 
Linda Eklund (L) §§253-269 
Bengt-Göran Svensson (S) 
Sadiye Altundal (V) 
Håkan Fäldt (M) 
Juan-Tadeo Espitia (S) 
John Eklöf (M) 
Anton Sauer (C) 
Anders Skans (V) 
Shler Murad Bradostin (S) 
Haqvin Svensson (M) 
Björn Gudmundsson (S) (Vice ordförande) 
Surra Al Sakban (MP) 
Gunilla Ryd (V) 
Malin Ahlström (M) 
Håkan Ask (SD) 
Arwin Sohrabi Nejad (S) 
Sara Wettergren (L) 
Christina Wessling (S) 
Linda Obiedzinski (M) 
Anfal Saad Mahdi (V) §§243-250 
Lisbeth Persson Ekström (SD) 
Jan Olsson (S) 
Helena Grahn (M) §§243-258 
Susanne Jönsson (S) 
Anders Andersson (V) 
Anders Olin (SD) 
Janne Grönholm (MP) 
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Albin Schyllert (M) 
Hanna Sandberg (S) §§243-257 ersätter Frida Trollmyr (S) 
Nadjam-Ud-Din Malik (S)  ersätter Olga Krivtsova (S) 
Anders Nilsson (S)  ersätter Sanna Axelsson (S) 
Marie Tanndal (S)  ersätter Dündar Güngör (S) 
Peter Johansson (S) §§258-269 ersätter Frida Trollmyr (S) 
Nicola Rabi (M) §§243-262 ersätter Josefin Anselmsson (M), §§265-269 ersätter John 
Roslund (M) 
Ingrid Gunnarson (M) §§243-251 ersätter John Roslund (M), §§259-269 ersätter Helena 
Grahn (M) 
Jenny Bengtsson (SD) §§243-251, §§253-263 ersätter Lars-Johan Hallgren (SD) 
Stefan Claesson (SD)  ersätter Jörgen Grubb (SD) 
Nichlas Holmgren Gellersten (SD) §252, §§264-269 ersätter Lars-Johan Hallgren (SD) 
Lisa Stolpe (V) §§261-269 ersätter Nina Jakku (V) 
Marek Lakatos (V)  ersätter Carin Gustafsson (V) 
Tobias Petersson (V) §§251-269 ersätter Anfal Saad Mahdi (V) 
Malte Tängmark Roos (MP) §§250-252 ersätter Mohamed Yassin (MP) 
Anna Ljunggren (MP) §§243-249, §§253-255 ersätter Mohamed Yassin (MP), §§256-269 
ersätter Stefana Hoti (MP) 
Eva Christina Bertz (L) §§243-252 ersätter Linda Eklund (L), §§265-269 ersätter Roko 
Kursar (L) 
Kay Lennart Wictorin (C) §§249-269 ersätter Emelie Nyman (C) 

Ej tjänstgörande ersättare 
Peter Johansson (S) §§243-257 
Amanda Johannesson (S) 
Shaip Morina (S) 
Birgit Hansson (S) 
Sven-Erik Rasmusson (S) 
Neziya Rahman (S) 
Nicola Rabi (M) §§263-264 
Ingrid Gunnarson (M) §§252-258 
Darko Simic (M) 
Amanda Traneborn (M) §§243-263 
Niclas Röhr (M) 
Petra Lundgren (M) §§259-269 
Nichlas Holmgren Gellersten (SD) §§243-251, §§253-263 
Eva Hallén (SD) 
Lisa Stolpe (V) §§248-260 
Tobias Petersson (V) §§243-250 
Birgitta Ehlin (V) 
Kerstin Håkansson (V) 
Malte Tängmark Roos (MP) §§243-249, §§253-269 
Anna Ljunggren (MP) §§250-252 
Eva Christina Bertz (L) §§253-264 
Joel Laguna Ascacivar (L) 
Kay Lennart Wictorin (C) §§243-248 
Martin Molin (C) 

Övriga närvarande 
Charlotte Frank (Politisk sekreterare (L)) 
Markus Krook (Politisk sekreterare (C)) 
Matilda Klefström (Politisk sekreterare (L)) §§243-260 
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Ali RezaYakhdani Riazi (Politisk sekreterare (S)) 
Amanda Lindblad (Politisk sekreterare (MP)) §§246-255 
Jaqueline Lenander (Ombudsman (S)) 
Louise Lagerlund (Stadsjurist) 
Pamela Lindqvist (Nämndsekreterare) 
Martin Ljungberg (Nämndsekreterare) 
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ÄRENDELISTA 
§243 Upprop och ordförandens upplysning angående webbsändningen av 

kommunfullmäktigesammanträdet 
§244 Val av justerare 
§245 Inkomna frågor 
§246 Fråga från Jacqueline Maly (SD) till Sedat Arif (S) om ungas tillit till 

kommunens socialtjänst 
§247 Fråga från Anfal Mahdi (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om MKB 
§248 Objektsgodkännande för projekt 2.12-2.13 Munkhättegatan, Gånglåtsvägen 

och projekt 8.4.1 Nydalavägen-Lindängen C, 8.5 Lindängen C inom MEX-
linje 2 och 8, Storstadspaketet, tekniska nämnden 

§249 Försäljning av fastigheterna Lockarp 31:1 m.fl., projekt 6664, Dp5644 
§250 Lokalanskaffning genom investering i nybyggnation av skola och 

gymnastiksal inom fastigheten Mölledalsskolan 1, grundskolenämnden och 
fritidsnämnden 

§251 Ägarnas ställningstagande till Sysavs inriktning att uppföra en 
koldioxidinfångningsanläggning 

§252 Framställan om överlåtelse av tillsyn för Sjölunda avloppsreningsverk och 
Klagshamns avloppsreningsverk 

§253 Nya nivåer och villkor för parkeringstaxor samt årlig justering i förhållande 
till KPI 

§254 Riktlinjer för intern prissättning 
§255 Policy för elhandel 
§256 Redovisning av partistöd för 2023 med utbetalning 2025 
§257 Delårsrapport 2 för 2024 Räddningstjänsten Syd 
§258 Motion av Marek Lakatos (V) om utsatta område i Malmö 
§259 Motion Anders Skans (V) - Julbord åt alla! 
§260 Motion Anton Sauer (C) om att fördjupa relationer mellan Malmö och 

Taiwan 
§261 Motion Lisbeth Persson-Ekström (SD) och Jacqueline Maly (SD) om 

kompisbänken 
§262 Motion Anders Olin (SD) om personalrekrytering i kommunala 

verksamheter 
§263 Motion Anfal Mahdi (V) om att erkänna och uppmärksamma den 

internationella dagen för att bekämpa islamofobi 
§264 Motion Anders Andersson (V) - Synliggör och använd språkkompetensen 

inom äldreomsorgen 
§265 Valförslag och avsägelser - Kommunfullmäktige 2024-12-17 
§266 Anmälan av inkomna skrivelser 
§267 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte underställts 

kommunfullmäktiges prövning 
§268 Inkomna interpellationer 
§269 Julhälsning 
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§ 243 Upprop och ordförandens upplysning angående webbsändningen
av kommunfullmäktigesammanträdet 

Sammanfattning 
Ordföranden uttalar att "det särskilt ska upplysas om att vid kommunfullmäktiges 
sammanträde, liksom vid den vidare hanteringen av varje enskilt sammanträde, tillämpas 
gällande integritetslagstiftning vid all behandling av personuppgifter. De som deltar i 
kommunfullmäktiges sammanträde erinras om att de inte får röja enskildas sekretess". 

Upprop förrättas. 
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§ 244 Val av justerare

Sammanfattning 
Ordföranden meddelar att protokollet justeras den 30 december 2024 kl. 13.00 
på stadskontoret. Kommunfullmäktige utser Surra Al Sakban (MP) och Sadiye Altundal (V) 
att jämte ordföranden justera protokollet. 

7



§ 245 Inkomna frågor

Sammanfattning 
Jacqueline Maly (SD) har anhållit om att till arbetsmarknads- och socialnämndens 
ordförande Sedat Arif (S) få framställa en fråga om barn och ungas tillit till kommunens 
socialtjänst. 

Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 

Anfal Mahdi (V) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt 
Jammeh (S) få framställa en fråga om MKB. 

Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 

Beslutsunderlag 
• Fråga till Sedat Arif (S) från Jaqueline Maly (SD) om barn och ungas tillit till

kommunens socialtjänst
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§ 246 Fråga från Jacqueline Maly (SD) till Sedat Arif (S) om ungas tillit till
kommunens socialtjänst 

STK-2024-1702 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 245 medge Jacqueline Maly (SD) att till 
arbetsmarknads- och socialnämndens ordförande Sedat Arif (S) få framställa en fråga om 
barn och ungas tillit till kommunens socialtjänst. 

Sedat Arif (S) besvarar frågan. Jacqueline Maly (SD) yttrar sig. 

Frågan intas som bilaga 1. 

Beslutsunderlag 
• Fråga till Sedat Arif (S) från Jaqueline Maly (SD) om barn och ungas tillit till

kommunens socialtjänst
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§ 247 Fråga från Anfal Mahdi (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om
MKB 

STK-2024-1717 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 245 medge Anfal Mahdi (V) att till 
kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga om 
MKB. 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) besvarar frågan. Anfal Mahdi (V) yttrar sig. 

Frågan intas som bilaga 2. 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Anfal Mahdi (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om MKB
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§ 248 Objektsgodkännande för projekt 2.12-2.13 Munkhättegatan,
Gånglåtsvägen och projekt 8.4.1 Nydalavägen-Lindängen C, 8.5 
Lindängen C inom MEX-linje 2 och 8, Storstadspaketet, tekniska 
nämnden 

STK-2024-1523 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om objektsgodkännande för projekt 
Munkhättegatan, Gånglåtsvägen och projekt Nydalavägen-Lindängen C samt projekt 
Lindängen C inom MEX-linje 2 och 8, Storstadspaketet. Objektsgodkännandet har en 
beräknad bruttoutgift om 600 mnkr, samt årliga driftkonsekvenser om 38 mnkr brutto och 
21 mnkr netto. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande för projekt
Munkhättegatan, Gånglåtsvägen och projekt Nydalavägen-Lindängen C samt
projekt Lindängen C inom MEX-linje 2 och 8, Storstadspaketet till en beräknad
bruttoutgift om 600 mnkr.

2. Kommunfullmäktige godkänner årliga driftkonsekvenser om 38 mnkr brutto och
21 mnkr netto, under förutsättning att de ryms inom den av kommunfullmäktige
beslutade ramen för driftkonsekvenser för gällande år för tekniska nämnden.

Beslutsgång 
Andréas Schönstrom (S), Anna Ljunggren (MP), Emelie Nyman (C), Eva Bertz (L) och 
Gunilla Ryd (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Håkan Fäldt (M) och Anders Pripp (SD) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut mot 
avslag och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation som samtliga 
ledamöter i Moderaterna ställer sig bakom. 
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Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation som 
samtliga ledamöter i Sverigedemokraterna ställer sig bakom. 

Till kommunfullmäktiges beslut i ärendet har Anton Sauer (C) inkommit med ett särskilt 
yttrande som samtliga ledamöter inom Centerpartiet ställer sig bakom. Det särskilda 
yttrandet intas som bilaga 3 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Beslutet skickas till
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §326 med reservation (M), (SD) och särskilt yttrande

(C) Objektsgodkännande projekt 2.12-2.13 Munkhättegatan, Gånglåtsvägen och
projekt 8.4.1 Nydalavägen-Lindängen C

• Förslag till beslut KSAU 241118 §564 muntlig reservation (M)
Objektsgodkännande projekt 2.12-2.13 Munkhättegatan, Gånglåtsvägen och projekt
8.4.1 Nydalavägen-Lindängen C, 8.5 Lindängen C MEX-linje 2&8

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Objektsgodkännande för projekt 2.12-2.13
Munkhättegatan, Gånglåtsvägen och projekt 8.4.1 Nydalavägen-Lindängen C, 8.5
Lindängen C Storstadspaketet,

• Tekniska nämnden beslut 241022 § 226 Reservation (M) och (SD)
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret
• Underlag objektsgodkännande Lindängen C mfl
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§ 249 Försäljning av fastigheterna Lockarp 31:1 m.fl., projekt 6664,
Dp5644 

STK-2024-1525 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden avser att avyttra fastigheterna Lockarp 27:19 och 27:20 samt delar av 
Lockarp 27:15 och 31:1 till Region Skåne via Regionfastigheter. Regionfastigheter avser att 
bygga en bussdepå på fastigheterna vilken ska hyras ut till Skånetrafiken. Tekniska 
nämnden har nu anhållit om att kommunfullmäktige godkänner i ärendet upprättat 
köpeavtal avseende fastigheterna Lockarp 27:19 och 27:20 samt delar av Lockarp 27:15 och 
31:1. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner köpeavtal avseende fastigheterna Lockarp 27:19
och 27:20 samt delar av Lockarp 27:15 och 31:1.

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S), Anton Sauer (C)  och Eva Bertz (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Sadie Altundal (V) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut mot 
avslag och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Anders Skans (V)  gruppreservation som samtliga 
ledamöter i Vänsterpartiet ställer sig bakom. 

Till kommunfullmäktiges beslut i ärendet har Anton Sauer (C) inkommit med ett särskilt 
yttrande som samtliga ledamöter inom Centerpartiet ställer sig bakom. Det särskilda 
yttrandet intas som bilaga 4 till kommunfullmäktiges protokoll. 
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Beslutet skickas till
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §327 med reservation (V) & särskilt yttrande (C)

Försäljning av fastigheterna Lockarp 31:1 m.fl., projekt 6664, Dp5644
• Förslag till beslut KSAU 241118 §576  Försäljning av fastigheterna Lockarp 31:1

m.fl., projekt 6664, Dp5644
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 2024-11-18 Försäljning av fastigheterna Lockarp 31:1

m.fl., projekt 6664, Dp5644
• Lockarp 31 1 del av m fl, nämndskarta, Lockarps bussdepå
• Social hållbarhet Lockarps Bussdepå
• Tekniska nämnden beslut 241022 § 240 Reservation (V), Särskilt yttrande (C) och

(SD)
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret
• Undertecknat Finalt köpeavtal TN 2023 1114
• Överenskommelse om social hållbarhet undertecknad
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§ 250 Lokalanskaffning genom investering i nybyggnation av skola och
gymnastiksal inom fastigheten Mölledalsskolan 1, 
grundskolenämnden och fritidsnämnden 

STK-2024-1269 

Sammanfattning 
Grundskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av grundskola på fastigheten Mölledalsskolan 1, Mölledalsskolan. 
Fritidsnämnden har i samband med detta projekt ansökt om godkännande att anskaffa en 
gymnastiksal på samma fastighet. Den beräknade totalutgiften är om 364,4 mnkr. 
Färdigställandet bedöms till hösten 2029. Grundskolan planeras för årskurs F – 9 med 700 
platser. Grundskolan förväntas lösa en del av den rådande platsbristen i Kirseberg.  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av
grundskola med tillhörande gymnastiksal inom Mölledalsskolan 1, till en
beräknad totalutgift om 364,4 mnkr.

Beslutsgång 
Sara Wettergren (L),  Mubarik Abdirahman (S), Magnus Olsson (SD) och Malte Tengmark 
Roos (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Anders Skans (V) yrkar att skolan ska byggas för 500 elever istället för 780 elever. 

Sara Wettergren (L) yrkar avslag på Anders Skans (V) yrkande. 

Under överläggningen i ärendet yttrar sig även John Eklöf (M) och Anton Sauer (C). 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall mot avslag till Anders Skans (V) yrkande och 
finner att kommunfullmäktige beslutat att avslå Anders Skans (V) yrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunfullmäktiges beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut i ärendet har Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) 
inkommit med ett gemensamt särskilt yttrande som samtliga ledamöter i Moderaterna och 
Centerpartiet ställer sig bakom. Det särskilda yttrandet intas som bilaga 5 
till kommunfullmäktiges protokoll. 
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Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Anders Skans (V) gruppreservation som samtliga 
ledamöter i Vänsterpartiet ställer sig bakom. 

Beslutet skickas till
Grundskolenämnden 
Fritidsnämnden 
Servicenämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §328 med reservation (V) och särskilt yttrande (M+C)

Lokalanskaffning genom investering i nybyggnation av skola och gymnastiksal inom
fastigheten Mölledalsskolan 1

• Förslag till beslut KSAU 241104 §519 med särskilt yttrande (M) Lokalanskaffning
genom investering i nybyggnation av skola & gymnastiksal fastigheten
Mölledalsskolan 1, grundskolenämnden/ fritidsnämnd

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241104 Lokalanskaffning genom investering i
nybyggnation av skola och gymnastiksal inom fastigheten Mölledalsskolan 1

• Grundskolenämnden beslut 240828 § 123 Särskilt yttrande (M) och (V)
• Tjänsteskrivelse grundskoleförvaltningen
• Fritidsnämnden beslut 240824 § 81
• Tjänsteskrivelse fritidsförvaltningen
• Beslut om lokalanskaffning
• Lokalbeslutsunderlag Investering Mölledalsskolan
• 1. Bild lokalisering
• 1. Bild lokalisering
• 2. Ritningar
• 3. Föreslagen volym (Mölledalsskolan volym)
• 4. Livskostnadsanalys och hyresberäkning i pdf (GRF, FF, SR)
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§ 251 Ägarnas ställningstagande till Sysavs inriktning att uppföra en
koldioxidinfångningsanläggning 

STK-2024-1026 

Sammanfattning 
Sydskånes Avfallsaktiebolag, SYSAV har den 20 juni 2024 tillskrivit ägarkommunerna med 
en hemställan om aktieägarnas ställningstagande om att uppföra en 
koldioxidinfångningsanläggning med en fungerande värdekedja (Carbon Capture, 
Utilization and Storage, CCUS). Förutsättningar för att SYSAV ska investera i CCUS i 
enlighet med styrelsens inriktningsbeslut är att det finns en lönsamhetskalkyl med positivt 
nuvärde genom säkrade intäkter samt att investeringen inte överstiger budgetramen 3,2 
miljarder kronor med mer än plus 5 procent i 2023 års penningvärde. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige som sitt ställningstagande tillstyrker att SYSAV ska arbeta
för att uppföra en koldioxidinfångningsanläggning med den inriktning som
redovisas i ärendet.

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att inför kommande extra
bolagsstämma i SYSAV pröva huruvida förutsättningarna för investeringsbeslut
avseende uppförande av en koldioxidinfångningsanläggning är uppfyllda.

Beslutsgång 
Sofia Hedén (S), Helena Nanne (M), Eva Bertz (L), Stefana Hoti (MP) och Anton Sauer 
(C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Tobias Petersson (V) och Gunilla Ryd (V) tilläggsyrkar följande: 
• att i det fortsatta arbetet ska en fördjupad analys av ovanstående faktorer göras och
återrapporteras till ägarna för nytt godkännande.
• att ärendet ska komma tillbaka till ägarna om externa medel uteblir, och den ekonomiska
kalkylen förändras.

Sofia Hedén (S) yrkar avslag på Tobias Peterssons (V) och Gunilla Ryds (V) 
tilläggsyrkande. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer först proposition på bifall mot avslag till Tobias Peterssons (V) och 
Gunilla Ryds (V) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutat att avslå 
tilläggsyrkandet. 
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Ordföranden ställer därefter proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut 
mot avslag och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut i ärendet har Anton Sauer (C) inkommit med ett särskilt 
yttrande som samtliga ledamöter inom Centerpartiet ställer sig bakom. Det särskilda 
yttrandet intas som bilaga 6 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Anders Skans (V) gruppreservation som samtliga 
ledamöter i Vänsterpartiet ställer sig bakom. 

Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet har Magnus Olsson (SD) inkommit med en 
gruppreservation som samtliga ledamöter i Sverigedemokraterna  ställer sig bakom. Den 
skriftliga reservationen intas som bilaga 7 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Beslutet skickas till
SYSAV 
Stadskontoret, avdelning Bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §329 med reservation (V) och särskilt yttrande (C) och

(SD) Ägarnas ställningstagande till Sysavs inriktning att uppföra en
koldioxidinfångningsanläggning

• Förslag till beslut KSAU 241118 §577  Ägarnas ställningstagande till Sysavs
inriktning att uppföra en koldioxidinfångningsanläggning

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Ägarnas ställningstagande till Sysavs  inriktning
att uppföra en koldioxidinfångningsanläggning

• Ägarnas ställningstagande till Sysavs  inriktning att uppföra en
koldioxidinfångningsanläggning

• Komplettering till ägarnas ställningstagande 2024-10-03
• Ägarnas ställningstagande till Sysavs inriktning att uppföra en

koldioxidinfångningsanläggning inklusive bilagor
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§ 252 Framställan om överlåtelse av tillsyn för Sjölunda
avloppsreningsverk och Klagshamns avloppsreningsverk 

STK-2024-1403 

Sammanfattning 
Länsstyrelsen Skåne beslutade den 6 september 2022 att överlåta tillsynen enligt 9 kapitlet 
miljöbalken avseende Sjölunda och Klagshamns avloppsreningsverk till miljönämnden i 
Malmö stad. För de båda avloppsreningsverken sker det också återkommande tillsyn enligt 
10 kapitlet miljöbalken (Verksamheter som orsakar miljöskador). Denna tillsyn utförs idag 
av Länsstyrelsen Skåne. Både miljöförvaltningen och Länsstyrelsen Skåne anser att det 
delade ansvaret gör tillsynen mindre effektiv och att det är en fördel om även tillsyn enligt 
10 kap miljöbalken överförs till miljönämnden. 

För att tillsynen ska kunna överlåtas behöver Länsstyrelsen Skåne fatta ett beslut om 
överlåtelsen. Malmö stad behöver innan dess göra en hemställan om överlåtelsen och i 
samband med detta visa att miljönämnden uppfyller de krav som finns för att kunna 
bedriva den operativa tillsynen.  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige beslutar att hos Länsstyrelsen Skåne anhålla om överlåtelse
av tillsyn enligt 10 kap. miljöbalken för Sjölunda avloppsreningsverk,
anläggningsnummer 1280-50-001, och Klagshamns avloppsreningsverk,
anläggningsnummer 1280-50-003, till miljönämnden i Malmö stad att gälla från
och med den tidpunkt Länsstyrelsen Skåne finner lämplig. Framställan sker med
stöd av 26 kap. 3 § miljöbalken och 1 kap. 18-20 §§ miljötillsynsförordningen.

2. Kommunfullmäktige beslutar att, för det fall Länsstyrelsen Skåne finner att
tillsynen inte bör överlåtas i enlighet med kommunens framställan, begära att
Länsstyrelsen Skåne överlämnar ärendet till regeringen för avgörande. Begäran
sker med stöd av 26 kap. 4 § miljöbalken.

Beslutsgång 
Sofia Hedén (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Jäv 
Jenny Bengtsson (SD) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen och beslutet i ärendet. 
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Beslutet skickas till
Länsstyrelsen Skåne 

Miljönämnden 

VA SYD 

Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 

Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §330 Framställan om överlåtelse av tillsyn för

Sjölunda avloppsreningsverk och Klagshamns avloppsreningsverk
• Förslag till beslut KSAU 241118 §565 Framställan om överlåtelse av tillsyn för

Sjölunda avloppsreningsverk och Klagshamns avloppsreningsverk
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Framställan om överlåtelse av tillsyn för

Sjölunda avloppsreningsverk och Klagshamns avloppsreningsverk
• Förslag till skrivelse KSAU 241118 Malmö stads anhållan hos Länsstyrelsen Skåne

om överlåtelse av tillsyn enligt 10 kap. miljöbalken
• Beslut Länsstyrelsen Skåne om övertagande
• Miljönämnden beslut 240925 § 144
• Tjänsteskrivelse miljförvaltningen
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§ 253 Nya nivåer och villkor för parkeringstaxor samt årlig justering i
förhållande till KPI 

STK-2024-530 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har i uppdrag att främja att parkering i första hand sker på 
kvartersmark, men i dagsläget är det dyrare att parkera där än på allmän platsmark. Ledig 
kapacitet finns i parkeringsanläggningar. Nivåer och villkor behöver därför justeras. 
Tekniska nämnden har hemställt om att kommunfullmäktige beslutar om en ändrad 
taxestruktur och införandet av en handläggningsavgift avseende boendeparkeringstillstånd 
samt en justering av högsta gällande timtaxa för parkering på allmän platsmark.  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige inför en ny taxestruktur avseende boendeparkering i
enlighet med i ärendet redovisat förslag,

2. Kommunfullmäktige inför en handläggningsavgift för boendeparkering i enlighet
med i ärendet redovisat förslag och medger tekniska nämnden att justera avgiften
på i ärendet redovisat sätt,

3. Kommunfullmäktige inför en ny högstanivå avseende timtaxa i enlighet med i
ärendet redovisat förslag, samt bemyndigar tekniska nämnden att årligen justera
denna högstanivå utifrån konsumentprisindex.

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S), Sadie Altundal (V), Roko Kursar (L) och Stefana Hoti (MP) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Håkan Fäldt (M) och Anders Pripp (SD) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 

Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Håkan Ask (SD) och Rickard Åhman 
Persson (SD). 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut mot 
avslag och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation som samtliga 
ledamöter i Moderaterna ställer sig bakom. 

Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation som 
samtliga ledamöter i Sverigedemokraterna ställer sig bakom. 

Beslutet skickas till
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §331 med reservation (M) och (SD) Nya nivåer och

villkor för parkeringstaxor samt årlig justering i förhållande till KPI
• Förslag till beslut KSAU 241111 §546 med reservation (M) Nya nivåer och villkor

för parkeringstaxor samt årlig justering i förhållande till KPI
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241111 Nya nivåer och villkor för parkeringstaxor samt

årlig justering i förhållande till KPI
• Tekniska nämnden beslut 240226 § 54 Reservation (SD) och (M)
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret
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§ 254 Riktlinjer för intern prissättning

STK-2024-860 

Sammanfattning 
I samband med beslut om budget 2023 beslutade kommunfullmäktige att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att, tillsammans med berörda nämnder och bolag, inventera 
vilka modeller för internt köp och sälj som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera 
ändamålsenligheten av sådana styrmodeller för staden som helhet. 

I ärende STK-2023-140 återrapporterades genomförd inventering och utvärdering. 
Kommunfullmäktige beslutade den 23 maj att uppdra åt kommunstyrelsen att, utifrån 
redovisningen av budgetuppdraget, återkomma med förslag på riktlinjer för intern 
prissättning. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott skickade de av stadskontoret föreslagna riktlinjerna för 
intern prissättning på remiss. Av förslaget till riktlinjer framgår att självkostnad gäller som 
huvudprincip för samtliga interna köp-säljrelationer mellan stadens nämnder. Av 
riktlinjerna framgår övergripande instruktioner för hur interna priser bör sättas, följas upp 
och utvärderas. Det framgår även krav på transparens och skriftlig dokumentation. 

I detta ärende har remissvaren sammanställts och riktlinjerna för intern prissättning 
justerats. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner riktlinjerna för intern prissättning.

2. Riktlinjerna ska gälla från och med 1 januari 2025, men enbart för
överenskommelser som tecknas från och med detta datum. Implementeringen
för samtliga köp- och säljrelationer sker successivt under 2025 genom om- och
nytecknande av överenskommelser mellan nämnderna.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beslutet skickas till
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
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Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa- vård och omsorgsnämnden 
Kommunstyrelsen 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden  
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §332 Riktlinjer för intern prissättning
• Förslag till beslut KSAU 241111 §547 Riktlinjer för intern prissättning
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241111 Riktlinjer för intern prissättning
• Remissammanställning Riktlinjer för intern prissättning
• Riktinjer för intern prissättning efter remiss
• Remissvar förskolenämnden
• Förskolenämnden beslut 240828 § 132
• Remissvar grundskolenämnden
• Grundskolenämnden beslut 240828 § 122
• Remissvar kulturnämnden
• Kulturnämnden beslut 240827 § 85
• Remissvar miljönämnden
• Miljönämnden beslut 240828 § 125
• Remissvar fritidsnämnden
• Fritidsnämnden beslut 240828 § 84
• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240828 § 81
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 240827 § 213
• Revisorskollegiet avstår från att yttra sig
• Remissvar funktionsstödsnämnden
• Funktionsstödsnämnden beslut 240826 § 76
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 240830 § 129
• Remissvar tekniska nämnden
• Tekniska nämnden beslut 240827 § 171
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240828 § 260
• Remissvar servicenämnden
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• Servicenämnden beslut 240827 § 64 Särskilt yttrande (M) och (V)
• Remissvar överförmyndarnämnden
• Överförmyndarnämnden beslut 240826 § 87
• Beslut KSAU 240603 §300 Riktlinjer för intern prissättning; nu fråga om remiss
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§ 255 Policy för elhandel

STK-2024-805 

Sammanfattning 
Den policy som föreslås här avser att fastställa ansvarsfördelning, reglera risktagande samt 
rutiner för rapportering avseende elhandel. Behovet av en policy grundar sig i att det 
kommer att genomföras förändringar i stadens elhandelsavtal till följd av ändrade 
förutsättningar på elmarknaden. Riskhanteringen blir en mer central fråga i nästa 
elhandelsavtal och därför finns ett behov av att staden antar en policy för elhandel inför 
genomförandet av upphandlingen.  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige antar ”Policy för elhandel”.

Beslutsgång 
Sofia Hedén (S), Anton Sauer (C), Tony Rahm (M) och Stefana Hoti (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Magnus Olsson (SD) ändringsyrkar att kommunfullmäktige ska uppdra åt 
kommunstyrelsen att initiera förslag på en revidering av Malmö stads energistrategi i syfte 
att ersätta inriktningsmålet "Malmö försörjs av 100 procent förnybar och återvunnen 
energi" till "Malmö försörjs av 100 procent fossilfri och återvunnen energi". 

Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Rickard Åhman Persson (SD). 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer först proposition på bifall mot avslag till Magnus Olssons (SD) 
ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutat att avslå Magnus Olssons (SD) 
ändringsyrkande. 

Ordföranden finner sedan att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation som 
samtliga ledamöter i Sverigedemokraterna ställer sig bakom. 

Beslutet skickas till
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §333 med reservation (SD) Policy för elhandel
• Förslag till beslut KSAU 241021 §493 med särskilt yttrande (M) Policy för elhandel
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241021 Policy för elhandel
• Policy för elhandel
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§ 256 Redovisning av partistöd för 2023 med utbetalning 2025

STK-2024-780 

Sammanfattning 
Enligt kommunallagen får kommuner ge ekonomiskt bidrag och annat stöd till politiska 
partier för att stärka deras ställning i den kommunala demokratin (partistöd). Enligt Malmö 
stads regler ska mottagare av partistöd årligen lämna en skriftlig redovisning som visar att 
partistödet har använts för det ändamål som anges i kommunallagen. Till redovisningen ska 
fogas ett granskningsintyg. Samtliga partier i kommunfullmäktige som mottagit partistöd 
avseende år 2023 har inkommit med en redovisning och granskningsrapport inom 
föreskriven tid. Hur storleken på partistödet beräknas bestäms av Malmö stads regler för 
kommunalt partistöd. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige beslutar att partistöd för 2025 ska betalas ut till de i
kommunfullmäktige representerade partierna enligt följande:

Arbetarpartiet Socialdemokraterna (S): 5 870 000 kr 
Moderata Samlingspartiet (M): 3 924 000 kr 
Sverigedemokraterna (SD): 3 089 000 kr 
Vänsterpartiet (V): 2 811 000 kr 
Miljöpartiet De Gröna (MP): 1 421 000 kr 
Liberalerna (L): 1 143 000 kr 
Centerpartiet (C): 865 000 kr 

Beslutsgång 
Björn Gudmundsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beslutet skickas till
Arbetarpartiet Socialdemokraterna (S) 
Moderata Samlingspartiet (M) 
Sverigedemokraterna (SD) 
Vänsterpartiet (V) 
Miljöpartiet De Gröna (MP) 
Liberalerna (L) 
Centerpartiet (C) 
Stadskontoret, ekonomienheten 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §334  Redovisning av partistöd för 2023 med

utbetalning 2025
• Förslag till beslut KSAU 241118 §566 Redovisning av partistöd för 2023 med

utbetalning 2025
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Redovisning av partistöd för 2023 med

utbetalning 2025
• Beräkning Partistöd 2025
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§ 257 Delårsrapport 2 för 2024 Räddningstjänsten Syd

STK-2024-1453 

Sammanfattning 
Räddningstjänsten Syd redovisar för perioden januari-augusti 2024 intäkter om 279 mnkr 
och ett resultat efter finansiella poster om +7 mnkr med ett negativt balanskravsresultat om 
-3 mnkr. För år 2024 som helhet prognostiseras ett underskott om 3 mnkr med ett negativt
balanskravsresultat om 13 mnkr att jämföra mot årets budgeterade balanskravsresultat på
ett underskott om 16 mnkr. Balanskravsresultatet för såväl perioden som för
helårsprognosen är negativa. Detta innebär att förbundet inte lever upp till balanskravet.
Räddningstjänsten Syds egna kapital vid årsskiftet beräknas fortsatt vara positivt.
Förbundets övriga mål för god ekonomisk hushållning bedöms i stort kunna infrias.

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige lägger Delårsrapport 2 för 2024 för Räddningstjänsten Syd
till handlingarna.

Beslutsgång 
Anders Nilsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beslutet skickas till
Räddningstjänsten Syd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §335  Delårsrapport 2 för 2024 Räddningstjänsten Syd
• Förslag till beslut KSAU 241111 §543  Delårsrapport 2 för 2024 Räddningstjänsten

Syd
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241111 Delårsrapport för 2024 Räddningstjänsten Syd
• Det sakkunniga biträdets yttrande om delårsrapport RSYD
• Granskning av delårsrapport RSYD 2024
• Granskning av god ekonomisk hushållning RSYD 2024
• Revisorernas bedömning av delårsrapport RSYD 2024
• Justerat protokoll direktionssammanträde 2024-10-11
• Räddningstjänsten Syd Delårsrapport 2 2024
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§ 258 Motion av Marek Lakatos (V) om utsatta område i Malmö

STK-2023-1492 

Sammanfattning 
Marek Lakatos (V) har inkommit med en motion om utsatta områden i Malmö. 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige ger arbetsmarknads- och socialnämnden samt 
fritidsnämnden i uppdrag att utreda möjligheten att införa bemanning i riskområde och 
särskilt utsatta områden alla dagar i veckan inklusive kvällar och helger med särskilt fokus 
på idrott och hälsa. Dessutom föreslås att idrottshallar och andra lokaler där barn och unga 
vistas samt utemiljöer, bemannas med personal med kompetens inom fritid och/eller 
socialt arbete.  

I ärendets beredning har arbetsmarknads- och socialnämnden och fritidsnämnden getts 
möjlighet att yttra sig. De redogör för sitt redan pågående arbete med att bland annat skapa 
trygghet genom uppsökande och förebyggande arbete för att förhindra att ungdomar 
hamnar i kriminalitet. Fritidsnämnden anser att motionärens förslag är en del av stadens 
kommande arbete med hållbar lokal utveckling samt att andemeningen i förslaget framöver 
bör beaktas och utredas vidare inom ramen för detta. Stadskontoret bedömer att 
nämndernas redan idag pågående arbete för att ge barn och unga goda uppväxtvillkor är i 
linje med motionens ambitioner. Liksom intentionerna med arbetet kring lokal utveckling 
och det pågående arbetet med kraftsamlande insatser. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige avslår Marek Lakatos (V) motion om utsatta område i
Malmö.

Beslutsgång 
Sedat Arif (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Marek Lakatos (V) yrkar bifall till motionen. 

Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Showan Shattak (V). 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
avslå motionen mot bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat att 
bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Anders Skans (V) gruppreservation som 
samtliga ledamöter i Vänsterpartiet ställer sig bakom. 

Beslutet skickas till
Marek Lakatos (V) 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §336 med muntlig reservation (V) Motion av Marek

Lakatos (V) om utsatta område i Malmö
• Förslag till beslut KSAU 241111 §550 Motion av Marek Lakatos (V) om utsatta

område i Malmö
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241111 Motion av Marek Lakatos (V) om utsatta område

i Malmö
• Motion av Marek Lakatos (V) om utsatta område i Malmö
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240424 § 138 muntlig Reservation (V)
• Remissvar fritidsnämnden
• Fritidsnämnden beslut 240424 § 50 muntlig Reservation (V)
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§ 259 Motion Anders Skans (V) - Julbord åt alla!

STK-2024-227 

Sammanfattning 
I en motion till kommunfullmäktige yrkar Anders Skans (V) att kommunstyrelsen ska ges i 
uppdrag att utreda och formulera riktlinjer för hur kommunens samtliga förvaltningar och 
bolag ska bjuda på julmiddagar och ge julgåvor. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Anders Skans (V) om julbord åt alla
besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
anse motionen besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

Anders Skans (V) yrkar bifall till motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
anse motionen besvarad med vad som anges i ärendet mot bifall till motionen och finner 
att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Anders Skans (V) gruppreservation som 
samtliga ledamöter i Vänsterpartiet ställer sig bakom. 

Beslutet skickas till
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa- vård och omsorgsnämnden 
Kommunstyrelsen 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
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Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
Stadskontoret, HR-avdelningen 
Stadskontoret, avdelningen för bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241030 §301 med muntlig reservation (V) Motion Anders

Skans (V) - Julbord åt alla!
• Förslag till beslut KSAU 241021 §494 Motion Anders Skans (V) - Julbord åt alla!
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241021 Motion Anders Skans (V) - Julbord åt alla!
• Motion Anders Skans (V) - Julbord åt alla! (tillgänglighetsanpassad version)
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§ 260 Motion Anton Sauer (C) om att fördjupa relationer mellan Malmö
och Taiwan 

STK-2024-368 

Sammanfattning 
Anton Sauer har motionerat om att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att utreda 
möjligheten att fördjupa relationen med Taiwan genom ett tydligt tematiskt 
partnerskapsprojekt eller vänortsavtal. Kommunfullmäktige har antagit en reviderad policy 
för internationellt samarbete som innebär att staden sedan en tid tillbaka avvecklar 
vänskapsorter och liknanden samarbeten och inte bör teckna nya vänortsavtal. Mot 
bakgrund av att befintliga vänortssamarbeten inte är så aktiva och att stadens samarbeten 
stad-till-stad främst sker genom medlemskap i multilaterala nätverk samt att enligt Malmö 
stads reviderade policy för internationella samarbeten ska nya samarbeten vara 
tidsbegränsade och kopplade till strategiska utvecklingsområden bedömer stadskontoret att 
det inte är relevant att utreda ett samarbete med Taiwan och föreslår därför att motionen 
avslås.  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Anton Sauer (C) om att fördjupa relationer
mellan Malmö och Taiwan.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Anton Sauer (C), Håkan Ask (SD) och Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
avslå motionen mot bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat att 
bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut har Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) inkommit med 
en gemensam skriftlig gruppreservation som samtliga ledamöter i Moderaterna och 
Centerpartiet ställer sig bakom. Den skriftliga reservationen intas som bilaga 8 till 
kommunfullmäktiges protokoll. 

Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Magnus Olsson (SD) 
gruppreservation som samtliga ledamöter i Sverigedemokraterna ställer sig bakom. 
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Beslutet skickas till
Anton Sauer (C) 
Stadskontoret, omvärld- och näringslivsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §337 med muntlig reservation (C), (M) och (SD)

Motion Anton Sauer (C) om att fördjupa relationer mellan Malmö och Taiwan
• Förslag till beslut KSAU 241118 §568 med muntlig reservation (M) Motion Anton

Sauer (C) om att fördjupa relationer mellan Malmö och Taiwan
• G-Tjänsteskrivelse 241118 Motion Anton Sauer (C) om att fördjupa relationer

mellan Malmö och Taiwan
• Motion Anton Sauer (C) om att fördjupa relationer mellan Malmö och Taiwan
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§ 261 Motion Lisbeth Persson-Ekström (SD) och Jacqueline Maly (SD) om
kompisbänken 

STK-2024-419 

Sammanfattning 
Lisbeth Persson-Ekström (SD) och Jacqueline Maly (SD) föreslår i en motion att berörda 
nämnder utreder att införa projekt ”röd bänk/kompisbänk” på olika skolgårdar i Malmö.  
Grundskolenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har yttrat sig i ärendet. 
Båda nämnder lyfter vikten av att arbeta förebyggande efter varje skolas lokala behov. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Lisbeth Persson-Ekström (SD) och
Jacqueline Maly (SD) om kompisbänken.

Beslutsgång 
Sara Wettergren (L), Anton Sauer (C) och Juan-Tadeo Espitia (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut om att avslå motionen. 

Lisbeth Persson Ekström (SD) och Jacqueline Maly (SD) yrkar bifall till motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
avslå motionen mot bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat att 
bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation 
som samtliga ledamöter i Sverigedemokraterna ställer sig bakom. 

Beslutet skickas till
Lisbeth Persson-Ekström (SD) 
Jacqueline Maly (SD) 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §338 med muntlig reservation (SD) Motion Lisbeth

Persson-Ekström (SD) och Jacqueline Maly (SD) om kompisbänken
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• Förslag till beslut KSAU 241118 §567 Motion Lisbeth Persson-Ekström (SD) och
Jacqueline Maly (SD) om kompisbänken

• G-Tjänsteskrivelse - KSAU 241118 Motion om kompisbänken
• Motion Lisbeth Persson-Ekström (SD) och Jacqueline Maly (SD) om

kompisbänken
• Remissvar grundskolenämnden
• Grundskolenämnden beslut 240923 § 140 Reservation (SD)
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 240927 § 151 muntlig Reservation

(SD)
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§ 262 Motion Anders Olin (SD) om personalrekrytering i kommunala
verksamheter 

STK-2024-498 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har att ta ställning till en motion från Anders Olin (SD) där 
motionären föreslår att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att utreda förutsättningarna för 
att införa en modell för unga att kunna arbeta i kommunala verksamheter i syfte att skapa 
ett intresse för yrkeskategorier där staden har svårt att rekrytera samt att identifiera vilka 
kategorier som skulle vara lämpliga för denna modell. Synpunkter på motionens förslag har 
inhämtats från arbetsmarknads- och socialnämnden, fritidsnämnden, 
funktionsstödsnämnden, gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden samt hälsa-, vård- och 
omsorgsnämnden. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Anders Olin (SD) om personalrekrytering i
kommunala verksamheter besvarad med hänvisning till vad som redovisats i
ärendet.

Beslutsgång 
Anders Rubin (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att anse motionen 
besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

Anders Olin (SD) och Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
anse motionen besvarad med vad som anges i ärendet mot bifall till motionen och finner 
att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation som 
samtliga ledamöter i Moderaterna ställer sig bakom. 

Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation 
som samtliga ledamöter i Sverigedemokraterna ställer sig bakom. 

Beslutet skickas till
Anders Olin (SD) 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
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Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Stadskontoret, HR-avdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §339 med muntlig reservation (SD) och (M) Motion

Anders Olin (SD) om personalrekrytering i kommunala verksamheter
• Förslag till beslut KSAU 241104 §520 Motion Anders Olin (SD) om

personalrekrytering i kommunala verksamheter
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241104 Motion av Anders Olin (SD) om

personalrekrytering i kommunala verksamheter
• Motion Anders Olin (SD) om personalrektyrering i kommunala verksamheter
• Fritidsnämnden beslut 240620 § 75  muntlig Reservation (SD) och (M)
• Remissvar fritidsnämnden
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240828 § 79 muntlig Reservation (SD)
• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240828 § 261 muntlig Reservation (SD)
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 240830 § 137 muntlig Reservation

(M) och (SD)
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
• Funktionsstödsnämnden beslut 240826 § 77 muntlig Reservation (SD)
• Remissvar funktionsstödsnämnden
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§ 263 Motion Anfal Mahdi (V) om att erkänna och uppmärksamma den
internationella dagen för att bekämpa islamofobi 

STK-2024-566 

Sammanfattning 
Anfal Mahdi (V) föreslår i en motion att Malmö stad årligen ska erkänna och 
uppmärksamma den 15 mars, FN:s internationella dag för bekämpandet av islamofobi. 
Kulturnämnden har yttrat sig i ärendet. Av yttrandet framkommer att nämnden sedan flera 
år har bedrivit verksamhet med särskilt fokus mot islamofobi och afrofobi, bland annat 
genom att årligen uppmärksamma den 15 mars i form av publika evenemang. 
Stadskontoret konstaterar att det redan finns ett antal satsningar i staden i syfte att 
motverka islamofobi, bland annat genom uppmärksammandet av den internationella dagen 
för att bekämpa islamofobi den 15 mars.  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Anfal Mahdi (V) om att erkänna och
uppmärksamma den internationella dagen för att bekämpa islamofobi besvarad
med vad som redovisats i ärendet.

Beslutsgång 
Amani Loubani (S) och Janne Grönholm (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut om att anses motionen besvarad med vad som anges i ärendet. 

Marek Lakatos (V) yrkar bifall till motionen. 

Michael Hård av Segerstad (SD) yrkar avslag på motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
anse motionen besvarad med vad som anges i ärendet, mot bifall till motionen och avslag 
på motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Anders Skans (V) gruppreservation som 
samtliga ledamöter i Vänsterpartiet ställer sig bakom. 

Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation 
som samtliga ledamöter i Sverigedemokraterna ställer sig bakom. 
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Beslutet skickas till
Anfal Mahdi (V) 
Kulturnämnden 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §340 med muntlig reservation (V) och (SD) Motion

Anfal Mahdi (V) om att erkänna och uppmärksamma den internationella dagen för
att bekämpa islamofobi

• Förslag till beslut KSAU 241104 §521 Motion Anfal Mahdi (V) om att erkänna och
uppmärksamma den internationella dagen för att bekämpa islamofobi

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241104 Motion Anfal Mahdi (V) om att erkänna och
uppmärksamma den internationella dagen för att bekämpa islamofobi

• Motion Anfal Mahdi (V) om att erkänna och uppmärksamma den internationella
dagen för att bekämpa islamofobi

• Remissvar kulturnämnden
• Kulturnämnden beslut 240618 § 78 muntlig Reservation (SD)
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§ 264 Motion Anders Andersson (V) - Synliggör och använd
språkkompetensen inom äldreomsorgen 

STK-2024-639 

Sammanfattning 
Anders Andersson (V) föreslår i en motion till kommunfullmäktige att hälsa-, vård-, och 
omsorgsnämnden ges i uppdrag att ta fram en strategi för att bättre ta tillvara 
språkkompetensen hos personalen för att bättre kunna möta behoven hos äldre med annat 
modersmål än svenska. 

Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden har yttrat sig angående motionen och föreslår att 
motionen avslås. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige avslår motion från Anders Andersson (V) om att synliggöra
och använda språkkompetensen inom äldreomsorgen.

Beslutsgång 
Anders Rubin (S) och Nichlas Holmgren Gellersten (SD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut om att avslå motionen. 

Anders Andersson (V), Albin Schyllert (M), Marek Lakatos (V) och Kay Wictorin (C) yrkar 
bifall till motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
avslå motionen mot bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat att 
bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Anders Skans (V) som samtliga 
ledamöter i Vänsterpartiet ställer sig bakom. 

Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Centerpartiet (C) gruppreservation som 
samtliga ledamöter i Centerpartiet ställer sig bakom. 

Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation som 
samtliga ledamöter i Moderaternat ställer sig bakom. 
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Beslutet skickas till
Anders Andersson (V) 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Stadskontoret, HR-avdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 241127 §341 med muntlig reservation (V), (M), (C) och

särskilt yttrande (SD) Motion Anders Andersson (V) - Synliggör och använd
språkkompetensen inom äldreomsorgen

• Förslag till beslut KSAU 241111 §548 med muntlig reservation (M) Motion Anders
Andersson (V) - Synliggör och använd språkkompetensen inom äldreomsorgen

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241111 Motion av Anders Andersson (V) - Synliggör
och använd språkkompetensen inom äldreomsorgen

• Motion Anders Andersson (V) - Synliggör och använd språkkompetensen inom
äldreomsorgen

• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240828 § 77 Reservation (V) och (M+C)
• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden

44



§ 265 Valförslag och avsägelser - Kommunfullmäktige 2024-12-17

STK-2024-1670 

Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 20-21 november 2024 har följande avsägelser 
kommit in: 

För politiska uppdrag 

• Showan Shattak (V), ersättare i förskolenämnden.

Valberedningen föreslår vid sitt sammanträde den 12 december att kommunfullmäktige 
väljer respektive nominerar: 

• Erik Andersson (MP) till ersättare i miljönämnden till och med den 31 december
2026, efter Madeleine Wahlund (MP) som har avsagt sig uppdraget.

• Frida Strömblad (nominerad av (MP)) till i Malmö tingsrätt till och med 31
december 2027, efter Sussi Sundblad (nominerad av (MP)) som entledigades från
uppdraget av Malmö tingsrätt den 16 oktober 2024.

• Ahrne Christiansson (V) till andra ersättare i förskolenämnden till och med den
31 december 2026, efter Showan Shattak (V) som har avsagt sig uppdraget.

• Malte Tängmark Ros (MP) till ersättare i Skånes kommuner, till och med den 31
december 2026, efter Isabel Enström (MP) som har avsagt sig uppdraget.

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelserna för politiska uppdrag i enlighet med
vad som redovisats i ärendet.

2. Kommunfullmäktige godkänner val samt nomineringar till politiska uppdrag i
enlighet med vad som redovisats i ärendet.

3. Kommunfullmäktige godkänner nomineringar till nämndemannauppdrag i
enlighet med vad som redovisats i ärendet.

4. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart.

Beslutsgång 

Björn Gudmundsson (S) yrkar bifall till valberedningens förslag. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla valberedningens 
förslag. 
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Protokollet för detta ärende läses upp och förklaras omedelbart justerat. 

Beslutet skickas till
Förskolenämnden 
Miljönämnden 
Malmö tingsrätt 
Skånes kommuner 
HR-service 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Valberedningens förslag till beslut 241212 Valförslag och avsägelser
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§ 266 Anmälan av inkomna skrivelser 

Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunfullmäktiges sammanträde den 17 december 
2024. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna.

Anmälningar 
• STK-2024-1678-2  Rapport Granskning av förebyggande arbete mot korruption
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§ 267 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte underställts
kommunfullmäktiges prövning 

STK-2024-21 

Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 20-21 november 2024 har det till 
kommunfullmäktige inkommit ärenden som ännu inte underställts kommunfullmäktiges 
prövning. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige lägger anmälan av inkomna ärenden som ännu inte
underställts kommunfullmäktiges prövning till handlingarna.
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§ 268 Inkomna interpellationer

Sammanfattning 
Marek Lakatos (V) har inkommit med en interpellation till arbetsmarknads- och 
socialnämndens ordförande Sedat Arif (S) om Malmö stads arbete med ANDTS-frågor 
((alkohol, narkotika, dopning, tobak och spel om pengar). 

Kommunfullmäktige medger att interpellationen får framställas. Den kommer att besvaras 
vid ett kommande sammanträde. 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Marek Lakatos (V) till Sedat Arif (S) om Malmö stads arbete

med ANDTS-frågor (alkohol, narkotika, dopning, t
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§ 269 Julhälsning

Sammanfattning 
Ordföranden tackar för det gångna året och önskar alla en god jul och ett gott nytt år. 

Andra vice ordföranden tackar ordföranden och önskar henne en god jul och ett gott nytt 
år. 
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Bilaga 1 

 

Fråga till Sedat Arif (S) om barn och ungas tillit till kommunens 

socialtjänst 

I artikel 3 i Barnkonventionen som är svensk lag fastställs: ”Vid alla åtgärder som rör barn, vare 

sig de vidtas av offentliga eller privata sociala välfärdsinstitutioner, domstolar, administrativa 

myndigheter eller lagstiftande organ, ska i första hand beaktas vad som bedöms vara barnets 

bästa.”  

Under 2024 publicerades en rapport vid namn ”Det finns bra personer också men var är de?” 

från organisationen ECPAT Sverige. Rapporten handlar om barns attityder till socialtjänst och 

polis. Resultatet från deras undersökning visar att barns och ungas tillit till socialtjänsten är 

mycket låg. När det gäller barn som redan har haft kontakt med socialtjänsten, så har de en sämre 

tillit än de som inte haft kontakt. Undersökningen baseras på en enkätundersökning bland 1 200 

barn och unga, 10–17 år, samt erfarenheter från organisationens stödlinje och 

fokusgrupper/intervjuer. 

I undersökningen framkommer olika beskrivningar från barnen som deltagit. De har 

uppfattningar om att myndigheterna har svårt att uppfylla sina uppdrag, de upplever att 

verksamheterna inom socialtjänst eller polis inte är till för barn relaterat till att de inte känt sig 

lyssnade på eller hjälpta. Deltagande barn har också beskrivit att personalen inte förstår dem och 

deras verklighet. 

En av slutsatserna i rapporten är att barnens negativa attityder till socialtjänsten kan bidra till att 

brottsutsatthet fortsätter. Det för att barn kan avstå från att söka hjälp och stöd hos 

socialtjänsten. Ovissheten som det skapar är problematisk och spär på ryktesspridning som kan 

öka på redan negativa attityder till socialtjänsten men även polisen. 

Förebyggande insatser inom socialtjänsten är betydelsefulla och dörren ska alltid vara öppen för 

de som behöver kommunens insatser, främst barn och ungdomar. Malmö kommun bör ha som 

mål att vara bäst i landet och mycket insatser är på gång inom förvaltningen. Trots det så kan 

resultatet av denna rapport vara representativt för vår kommun och det är beklagligt att tilliten till 

socialtjänstens verksamheter är låg hos de som vi behöver nå och hjälpa så tidigt som möjligt.  

Jag ställer därför följande fråga: 

Hur ämnar du tillsammans med förvaltningen att verka för att tilliten till kommunens socialtjänst 

ska öka bland våra barn och unga i Malmö? 

Malmö 2024-12-10 

Jacqueline Maly (SD) 



Bilaga 2 

 

Fråga till Katrin Stjernfelt Jammeh om MKB 

Den 13 november fick MKB:s 27 000 hyresgäster och övriga kunder information om att 

bostadsbolaget kommer att genomföra en tioprocentig rabatt på nästa hyra. Hyresgästerna fick 

tillsammans 30 miljoner kronor att dela på under december månad. 

MKB:s kommunikationschef Margaretha Söderström motiverar beslutet i att de senaste åren har 

det inneburit exceptionellt höga kostnadshöjningar. MKB:s kunder har fått vara med och ta en del 

av kostnaderna. Men att bolaget nu ser att kostnaderna har blivit lägre än det man hade budgeterat 

för. Hyresgästerna hos MKB kommer inte heller att behöva betala någon hyreshöjning i januari och 

februari. MKB säger att hyran höjs därefter stegvis fram till juni.  

Kostnadsökningarna i samhället slår hårt mot hushållen i Malmö med en oreglerad elmarknad som 

innebär orimliga elpriser, ökade priser på mat och dagligvaror därför behövs det en politisk riktning för 

att sänka hushållens utgifter.   

Jag ställer därför följande fråga: 

Kommer kommunstyrelsens ordförande att ta initiativ till att ge MKB direktiv om att skjuta 

hyreshöjningen hela 2025?  

Malmö 2024-12-12 

Anfal Mahdi (V) 



Bilaga 3 

 

Särskilt yttrande 

4. Objektsgodkännande för projekt 2.12-2.13 Munkhättegatan, Gånglåtsvägen 

och projekt 8.4.1 Nydalavägen-Lindängen C, 8.5 Lindängen C inom MEX-linje 2 

och 8, Storstadspaketet, tekniska nämnden 

Centerpartiet i Malmö välkomnar Storstadspaketets satsning på en hållbar och attraktiv stadsmiljö 

med förbättrad kollektivtrafik, gång- och cykelmöjligheter samt ökad grönska. Samtidigt ser vi 

behov av justeringar för att bättre möta målet om en dynamisk och levande stad.  

För att skapa en trygg och attraktiv stadsutveckling bör fokus ligga på att skapa levande gatumiljö, 

särskilt i områden med stora parkeringsytor. Genom att exploatera dessa ytor för tätare 

byggnation och blandstad längs huvudgatorna kan aktivitet och trygghet i det offentliga rummet 

öka. Denna typ av exploatering var en viktig del av den ursprungliga planen, och det är beklagligt 

att den har fallit bort. 

Kommunfullmäktige 2024-12-17  

Anton Sauer (C) 



Bilaga 4 

 

Särskilt yttrande 

5. Försäljning av fastigheterna Lockarp 31:1 m.fl., projekt 6664, Dp5644 

Centerpartiet uttrycker viss tveksamhet kring valet av Lockarp som plats för en bussdepå. Vi 

anser att alternativ, såsom en utökning av planerade verksamhetsområden i Norra Hamnen, 

borde ha övervägts för att bättre optimera stadens resurser och infrastruktur. Att koncentrera 

verksamheter till befintliga områden skulle främja effektiv markanvändning och minska behovet 

av nya investeringar. 

Samtidigt ser vi Skånetrafikens behov av ladd- och servicemöjligheter. Då ärendet har avancerat 

så här långt, anser vi att Lockarp bör användas för verksamheter som stödjer Malmös långsiktiga 

utveckling. Det är dock viktigt att detaljplanen justeras framöver för att möjliggöra alternativa 

verksamhetsområden och upplåtelseformer som bättre speglar stadens framtidsvision. 

Centerpartiet ser vikten av att fortsätta förhandla fram lösningar som tillgodoser Skånetrafikens 

behov och samtidigt möjliggör flexibla och strategiska användningar av stadens mark. 

Kommunfullmäktige 2024-12-17  

Anton Sauer (C)   



  

Bilaga 5 

 

Särskilt yttrande 

6. Lokalanskaffning genom investering i nybyggnation av skola och 

gymnastiksal inom fastigheten Mölledalsskolan 1, grundskolenämnden och 

fritidsnämnden 

Moderaterna och Centerpartiet har längre uppmärksammat behovet av skolplatser i området 

Johanneslust/Kirseberg/Håkanstorp. Det har varit ett känt problem under en mycket lång tid 

och en skola borde ha varit på plats för länge sedan. Ärendet har gått rundor i den kommunala 

byråkratin eftersom kostnaden har varit skyhög och utformningen har kunnat ifrågasättas. 

Det första förslaget på ny skola inom fastigheten Mölledalsskolan 1 som presenterades för 

grundskolenämnden hade en totalkostnad på över 500 miljoner kronor. Den främsta förklaringen 

till den höga kostnaden var att staden hade beslutat att införa ett rivningsförbud på den gamla 

flyghangaren idag som står på fastigheten. Den gamla flyghangaren är en kvarleva från Bulltofta 

flygfält och ansågs ha ett särskilt stort affektionsvärde för flygintresserade. För att kunna möta 

behovet att både nya skolplatser i området och bevarandet av flyghangaren så var förslaget att 

bygga själva skolan inuti hangaren till en kostnad som motsvarar två liknande och jämnstora 

skolor i Malmö. 

Förslaget avvisades av politiken med förklaringen att kostnaden inte kunde accepteras. Vid sidan 

av detta kallades politiker i grundskolenämnden tillsammans med företrädare i 

stadsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden till ett möte. Syftet var att hitta lösningar framåt 

för en ny skola i området. Beskedet var att det inte fanns några andra fastigheter i området som 

var lämpliga för en ny skola. Moderaterna och Centerpartiet förespråkade att staden skulle 

återkalla flyghangarens rivningsförbud så att en skola kunde byggas på fastigheten. Alternativt att 

staden skulle göra annan fastighetsindelning med intilliggande fastigheter så att en skola hade 

kunnat byggas bredvid flyghangaren. Dessa förslag möttes av kalla handen av styrande politiker. 

Efter många om och men så kom förslaget tillbaka till politiken. Nu hade totalkostnaden blivit 

längre eftersom tjänstemannaorganisationen hade beslutat att plocka bort den anpassade 

skolenheten. Förslaget innebar att en skola fortsatt skulle byggas inuti flyghangaren. För att kunna 

möta eventuella myndighetskrav på exempelvis ljusinsläpp så var tanken att detta kunde 

kompensera med ”ljusgångar” med artificiellt ljus. Kostnaden var fortsatt så pass hög att den inte 

kunde accepteras. 

Nu har förslaget kommit tillbaka en sista gång för beslut om lokalanskaffning. Nu är 

totalkostnaden nere på nivåer som är mer acceptabla. Vad som ligger bakom denna förändring är 

fortfarande obesvarat och Moderaterna och Centerpartiet ser stora risker med att budgeten sett 

till tidigare kalkyler kraftigt kommer att överskridas. Vi ser fortsatt stora problem med att skolan 

byggs inuti en flyghangar. Dels för att det är dåligt utifrån ett verksamhetsperspektiv. En skola 



  

som hade byggts friliggande hade bättre kunnat anpassas till verksamhetens behov med 

exempelvis naturligt ljus. Men främst ser anser vi projektet gränsar till vansinne. Vi ser förslaget 

som ett sällan skådat slöseri med skattebetalarnas resurser. 

Det har funnits andra vägar att gå men stadens styrande politiker har inte haft kraft eller förmåga 

att kunna leverera något annat resultat. 

Nu står vi vid vägs ende – med ett skriande behov av nya skolplatser i området, en skola som ska 

byggas inuti en flyghangar och som inte är fullt ut anpassad till verksamhetens behov och till en 

kostnad som är högre än vad den borde har varit. 

Dåliga politiker genererar dåliga beslut. Moderaterna och Centerpartiet kan enbart beklaga detta. 

Kommunfullmäktige 2024-12-17  

Håkan Fäldt (M)                       Anton Sauer (C)   



Bilaga 6 

 

Särskilt yttrande 

7. Ägarnas ställningstagande till Sysavs inriktning att uppföra en 

koldioxidinfångningsanläggning 

Centerpartiet gläds åt att ännu ett av våra förslag nu blir verklighet! Planerna på att uppföra en 

koldioxidinfångningsanläggning (CCUS) vid SYSAV är ett stort steg framåt för Malmös 

klimatarbete. Genom denna satsning kan vi inte bara minska utsläppen av växthusgaser utan 

också positionera Malmö som en föregångare inom gröna innovationer. 

Vi har länge lyft CCUS som en nödvändig del av omställningen för framtiden, och nu ser vi 

resultat. Med denna satsning skapas dessutom nya möjligheter för negativa utsläppscertifikat, 

vilket inte bara stärker SYSAV:s ekonomiska hållbarhet utan också gör Malmö till en mer 

attraktiv och ansvarstagande stad. 

Det är tydligt att det politiska styret alltmer inspireras av Centerpartiets politik – och vi ser fram 

emot att fler av våra gröna förslag blir till verklighet framöver, likt många tidigare. En röst på 

Centerpartiet är en röst på en miljövänlig och trivselgrön politik som gör Malmö friare, grönare 

och roligare. 

Kommunfullmäktige 2024-12-17  

Anton Sauer (C)  



Bilaga 7 

 

Reservation 

STK-2024-1026 Ägarnas ställningstagande till Sysavs inriktning att uppföra en 

koldioxid-infångningsanläggning 

Sydskånes Avfallsaktiebolag, SYSAV har den 20 juni 2024 tillskrivit ägarkommunerna med en 

hemställan om aktieägarnas ställningstagande om att uppföra en koldioxidinfångningsanläggning 

med en fungerande värdekedja (Carbon Capture, Utilization and Storage, CCUS). Förutsättningar 

för att SYSAV ska investera i CCUS i enlighet med styrelsens inriktningsbeslut är att det finns en 

lönsamhetskalkyl med positivt nuvärde genom säkrade intäkter samt att investeringen inte 

överstiger budgetramen 3,2 miljarder kronor med mer än plus 5 procent i 2023 års penningvärde. 

Sverigedemokraterna lade ett särskilt yttrande i kommunstyrelsen där vi påtalade att vår 

fullmäktigegrupp kommer att avgöra vår inställning i frågan. Risken vi såg då var att detta projekt 

riskerar att bli en så kallad ”grön bubbla” eller rättare sagt ”flopp”. Med anledning av Vattenfalls 

ändrade inställning till den här typen av projekt ser vi att riskerna är alltför stora för att SYSAV ska 

gå i bräschen när till och med Vattenfall lägger det på is. Jämförelser kan dras till projekt såsom 

grönt stål och andra initiativ, där vi inte är i ett läge där vi har råd att satsa på projekt som riskerar 

att avbrytas och belasta våra medborgare mer än vad det kommer göra nytta för miljön. Därmed 

ser vi Sverigedemokrater att vi inte ska tillstyrka att SYSAV i dagsläget ska uppföra en 

koldioxidinfångningsanläggning. 

Med anledning av ovanstående yrkade vi under sammanträdet på följande: 

1. Kommunfullmäktige som sitt ställningstagande avstyrker att SYSAV ska arbeta för att uppföra 

en koldioxidinfångningsanläggning med den inriktning som redovisas i ärendet.  

Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

Kommunfullmäktige 2024-12-17 

Magnus Olsson (SD) 



Bilaga 8 

 

Reservation 

16. Motion Anton Sauer (C) om att fördjupa relationer mellan Malmö och 

Taiwan 

Centerpartiet och Moderaterna reserverar oss mot beslutet att avslå motionen och anför följande 

skäl till varför motionen om att fördjupa relationer mellan Malmö och Taiwan borde ha bifallits. 

Anton Sauers motion föreslår en utredning av möjligheten att etablera ett tematiskt 

partnerskapsprojekt eller vänortsavtal mellan Malmö och en stad i Taiwan. Detta är ett väl 

underbyggt förslag som har förankrats efter samtal med bland annat Taiwans ambassadör i 

Sverige om hur samarbeten kan främja utbyten inom klimatvänlig teknik och säkerhet. Taiwan är 

en av Asiens mest avancerade ekonomier med en hög teknisk mognad och har mycket att erbjuda 

Malmö, liksom Malmö har mycket att erbjuda Taiwan, i form av samarbete och utbyte av 

kunskap. 

Argumentet att den nyliga antagna policyn för internationella samarbeten, som begränsar nya 

vänortsavtal, är inte skäl nog för att avfärda motionen. Politiken bör vara flexibel och tillåta 

samarbeten som är mätbara och strategiskt motiverade, vilket motionen lyfter med SÄPO:s 

lägesbild över säkerhetsrisk för Sverige och dess kommuner.  

Under debatten presenterade inget som helst konkret argumentation till varför ett partnerskap 

med en taiwanesisk stad skulle vara strategiskt negativt för staden. Det är tyvärr synd att 

Liberalerna och Malmöstyret valt att säga nej till ett gediget internationellt samarbete, en fråga 

många andra liberaler har varit väldigt måna om att driva i andra kommuner. 

Då motionen avslogs, reserverar vi oss till förmån för eget förslag.  

Kommunfullmäktige 2024-12-17 

Anton Sauer (C)          Håkan Fäldt (M)  
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